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Protokół Nr XXX/2014 
z XXX zwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 

z dnia 30 czerwca 2014r. 
 

Sesja Rady Gminy odbyła się w sali narad Urzędu Gminy w Lubominie. 
Początek obrad o godz: 10:00 – zakończenie 14:45. 
 
 Stan Rady Gminy - 15 radnych 
 Radnych obecnych - 14 radnych 
 
Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załącznik nr 1,2 i 3 do nin. protokołu. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko, przywitał Wójta Pana Andrzeja Mazura, p. Skarbnik, p. 
Sekretarz, Dyrektorki Szkół, radnych, sołtysów oraz gości. Następnie, w oparciu o listę obecności, 
stwierdził prawomocność obrad i przedstawił projekt porządku obrad, który został przesłany 
radnym, wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wnioski i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 2014. 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2022. 
c) zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy publicznej de minimis dla 
przedsiębiorców na terenie Gminy Lubomino. 
d) w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych. 

6. Spotkanie z Panem Wiesławem śabińskim Kierownikiem Zakładu BudŜetowego Związku 
Gmin „EKOWOD” w Bartoszycach. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa Gminy Lubomino w 2013 roku – spotkanie z Panem 
Tomaszem Kamińskiem – Komendantem Powiatowym Policji w Lidzbarku Warmińskim 
oraz Panem Markiem Pasławskim Komendantem Powiatowym Państwowej StraŜy PoŜarnej 
w Lidzbarku Warmińskim. 

8. Spotkanie ze Starostą Powiatu Lidzbarskiego Panem Janem Harhaj oraz Posłem na Sejm RP 
Panem Piotrem Cieślińskim – sprawy bieŜące Powiatu Lidzbarskiego. 

9. Zamknięcie obrad.              
 
Nie wniesiono uwag do powyŜszego porządku obrad. 
 
 
Ad.2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
  
Wójt Andrzej Mazur  – przedłoŜył radzie informację dotyczącą swojej działalności w okresie 
między sesjami tj od 23 maja do  30 czerwca  2014r. 
 
Informacja stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 
W związku z przedstawioną informacją zgłoszono następujące pytania: 
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Radny Waldemar Balul odnośnie ogłoszonych przetargów zapytał o terminy realizacji inwestycji. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  poinformował, Ŝe nie pamięta wszystkich terminów dlatego teŜ 
najlepiej zajrzeć w ogłoszenia, które są zamieszczane na bip-ie. 
 
Radny Waldemar Balul zapytał czy place zabaw będą ogrodzone. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe inwestycja dotyczy tylko montaŜu urządzeń. 
 
Radny Piotr Trojan  zwrócił się z pytaniem kto przygotowywał dokumentację przetargową.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiadając poinformował, Ŝe dokumentacje przygotowywał 
pracownik UG Pan Wojciech Michańczyk. 
 
Radny Piotr Trojan zapytał ilu było oferentów jeśli chodzi o place zabaw i ul. Baranowskiego, 
jaka cena oraz okres gwarancji zawarty w ofercie.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe wszystko moŜna znaleźć w zamieszczonej na bip-
ie specyfikacji. Odpowiedzi na zadane pytanie przez radnego udzieli w terminie na piśmie. 
 
Radny Piotr Trojan  odnośnie dowoŜenia zapytał czy cena jest jedynym elementem oferty. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe jedynym elementem oferty jest cena biletu. 
 
Radny Piotr Trojan  zapytał o cenę i koszty związane z równaniem i profilowaniem 30 km dróg 
oraz czy jest przewidziana druga tura profilowania. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG poinformował, Ŝe umowa odnośnie profilowania jest 
podpisana na 190 godzin z czego do wykorzystania zostało 50h. Kolejne profilowanie moŜna zrobić 
po miesiącach wakacyjnych. Zostało do zrobienia kilka dróg o długości od 2 do 3 km, które chcemy 
zrobić porządnie. Roboty nie są jeszcze zakończone w związku z czym nie znane są teŜ koszty,  
 
Radny Piotr Trojan zapytał czy wznawianie granic zostało zakończone, jeŜeli nie jaki procent 
wznowienia został wykonany.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  odpowiedział, Ŝe na wznowienie granic przeznaczono kwotę 
17.000,00 zł co zostało wykorzystane do zera. Nie ma środków na to aby kaŜdą drogę odtwarzać. 
Zrobione zostały trzy najwaŜniejsze drogi tj:. Zagony – RóŜyn, Zagony – Samborek oraz droga w 
Gronowie. Nie jest zadaniem gminy wznawiania wszystkich granic dróg. Najczęściej to uŜytkownik 
drogi zmienia jej przebieg. 
 
Radny Piotr Trojan  zapytał czy jest moŜliwość zawarcia porozumienia, które będzie 
obowiązywała obie strony do pokrycia kosztów wznowienia granic drogi. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur stwierdził, Ŝe na przyszły rok moŜna takie rozwiązanie zastosować. 
MoŜna się domówić, Ŝe koszty będą dzielony na pół. 
 
Radny Piotr Trojan  odnośnie zarządzenia nr 44 zapytał, kto poza naszymi ekspertami czyli 
dyrektorkami szkół i Panem Wójtem jako przewodniczącym komisji będzie zasiadał w komisji jako 
ekspert. 
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Wójt Gminy Andrzej Mazur  poinformował, Ŝe obowiązkiem jest mieć dwóch egzaminatorów z 
listy Ministra Edukacji. Będą to dwie Panie z Elbląga. 
 
Radny Piotr Trojan  zwrócił się z pytaniem dlaczego ostatni wyjazd delegacji z Lubomino do 
Luksemburga nie znalazł się w przygotowanej dla radnych informacji o działalności Wójta. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe nie wie dlaczego. Informacja z wyjazdu znajduje 
się na stronie internetowej Urzędu Gminy Lubomino. 
 
Radny Piotr Trojan stwierdził, Ŝe na jednej z sesji ustalano, iŜ z kaŜdego wyjazdu będzie 
przedstawiana radnym szersza informacja. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe na tą sesję nie zdąŜyliśmy przygotować takiej 
informacji. Dodał, Ŝe poprosi Radną Beatę Buszowiecka, która brała udział w wyjeździe o pomoc w 
jej przygotowaniu. 
 
Radny Piotr Trojan powiedział, Ŝe interesuje go cel i efekt wyjazdu. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  poinformował, Ŝe jednym z celów wyjazdu było to, Ŝe nasza 
młodzieŜ pojechała później na wymianę do tej miejscowości. Była to nasza pierwsza wizyta w tej 
gminie z którą rok wcześniej podpisaliśmy umowę partnerską. Dnia 29 stycznia 2014r. wszyscy 
radni, którzy posiadają adresy e-mail dostali informację z zaproszeniem do udziału w wyjeździe, 
pozostali zostali zaproszeni listownie.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz odnośnie pkt.1 informacji stwierdził, Ŝe ma wątpliwości co do 
realizacji inwestycji jeŜeli płyty znajdujące się na drodze nie zostaną ściągnięte. Podobnie było 
robione na drodze Piotraszewo - Urbanowo gdzie asfalt pęka. 
 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur stwierdził, Ŝe drogę zaprojektowała osoba z uprawnieniami. Trudno 
jest teraz polemizować. Tak zostało zrobione w przedmiarach i tak przeprowadzono przetarg. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał czy kierowca po przetargu, który nastąpi w zakresie 
dowoŜenia zostanie zwolniony czy jest przewidziane dla niego miejsce pracy.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe jeszcze nie ma rozstrzygnięcia przetargu. Jeśli 
chodzi o przypadek, który jest u nas w gminie. Osoba jest na urlopie bezpłatnym i wróci do nas do 
pracy. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz odnośnie drogi Zagony – Samborek, która została wznowiona 
zapytał jak będzie wyglądała sytuacje jeŜeli urząd zdecyduje się sprzedać działki obok drogi ,która 
jest przesunięta a osoba nie będzie chciała drogi na swojej działce. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, Ŝe działki po prostu nie sprzedamy. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz w kwestii drogi koło Pani Matłoch do pól wnioskował o 
zorganizowanie spotkania z mieszkańcami, którzy nie wiedzą czy droga jest w ich działkach. 
Mieszkańcy chcąc cokolwiek zrobić muszą najpierw do pól dojechać a skoro nie mogą dojechać to 
teŜ nie mogą nic zrobić. Trzeba ten problem rozwiązać. gdyŜ ludzie dostają upomnienia nie wiedząc 
nawet czy rów przy drodze jest ich. 
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Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG poinformował, Ŝe mieszkańcy nie dostają upomnień lecz 
decyzje na dokonanie konserwacji urządzeń melioracyjnych rowów. 
Odnośnie drogi koło Pani Matloch. Problem polega na tym, Ŝe za przepustem który został kiedyś 
wykonany przez Urząd Gminy są tamy i Ŝeremie bobrów. Rolnicy otrzymali decyzję na 
konserwację i utrzymanie urządzeń melioracyjnych i musieliby na okrągło przy tym pracować. Póki 
będą tam bobry ludzie prawdopodobnie nie wjadą na swoje działki a robienie drogi nie ma sensu. W 
pierwszej kolejności naleŜałoby uregulować stosunki wodne. Znajduje się tam rzeka Sunia za którą 
jest bardzo duŜo rowów. Osoba, która przyjechała ze Starostwa w Lidzbarku Warmińskim z 
dokumentami z geodezji stwierdziła, Ŝe rowy są własnością rolników. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz poprosił o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami. MoŜna 
zaprosić osoby z powiatu i problem będzie rozwiązany. 
 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG poinformował, Ŝe przy kaŜdym wyjeździe Pana Czesława 
Okuniewicza ze Starostwa Powiatowego w Lidzbarku Warmińskim właściciele rowów byli 
informowani. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  dodał, Ŝe sprawdzimy czy wezwania były do wszystkich wysyłane. 
Jeśli nie, to poprosimy Pana Starostę, aby wezwał wszystkich jeszcze raz na miejsce.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem czy droga od miejscowości Gronowo do 
Pana Poszman, która została wznowiona będzie w pełnym zakresie wykonana tj. w granicach drogi 
i nie trzeba będzie jej znów wznawiać. Na drodze tej przewidywane było w planie remontu dróg 
zbieranie poboczy a nic się nie dzieje. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG odpowiedział, Ŝe wznowienie granic tej drogi było na 
wniosek Pana BłaŜejczyka. W tym roku nie przewidujemy większych prac na tej drodze oprócz 
zbierania poboczy. 
 
Radna ElŜbieta Stachura – MoŜejko wnioskowała o przyznanie nagrody dla p. Małgorzaty Kozioł 
za starania w pozyskiwaniu środków zewnętrznych na rozbudowę Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Wolnicy oraz Paniom Bibliotekarkom za zajęcie pierwszego miejsca w 
województwie za działalność Gminnej Biblioteki Publicznej w Lubominie. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Radnej ElŜbiety Stachura – 
MoŜejko.  
 
Rada Gminy pozytywnie zaopiniowała wniosek przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie „przeciw”. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe jest przeciwko wnioskowi, gdyŜ patrząc pod tym 
kontem innych kierowników naleŜałoby ukarać bo się nie starają. 
 
Radny Piotr Trojan  jeśli chodzi o inwestycje na ul. Baranowskiego zapytał czy osoba, która 
wykonywała dokumentacje na remont drogi ponosi za to odpowiedzialność. 
 
Wojciech Michańczyk – pracownik UG okres gwarancji na ul. Baranowskiego wynosi 5 lat. 
Będzie za nią odpowiadał tylko wykonawca a nie projektant. Dodał, Ŝe projektant twierdził, iŜ płyty 
na tej drodze są dobrą podbudową pod asfalt, jednak pojedzie na drogę Piotraszewo o której 
wcześniej mówił Radny Stanisław Sienkiewicz i zobaczy jak to wygląda. Jeśli trzeba będzie 
skontaktuje się z wykonawcą drogi, aby poznać technologie prac. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z ostatniej sesji przyjęto  9 głosami „za” oraz 5 „wstrzymującymi”. 
 
Ad.4. Wnioski i zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe w dniu 4 czerwca 2014r. za pośrednictwem 
Departamentu Kontroli, Skarg i Wniosków Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji w Warszawie 
pismem znak: DKSiW-WSWiA.052.137.2014 do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
wpłynęło zgłoszenie od obywatela z adresu na stronie internetowej, będące skargą na działalność 
Wójta Gminy Lubomino. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe jest za wyjaśnieniem tych kwestii, gdyŜ kiedyś takie 
wnioski składał i nie otrzymał konkretnych odpowiedzi. 
 
Radna Małgorzata Szpyrka zabierając głos powiedziała, Ŝe jest za ujawnieniem osoby, która 
złoŜyła skargę. Po ujawnieniu imienia i nazwiska będzie moŜna dopiero pracować nad skargą. 
 
Sekretarz Gminy Krystyna BłaŜewicz dodała, Ŝe zdaniem radcy prawnego skarga powinna trafić 
do komisji rewizyjnej jednak ostateczna decyzja naleŜy do rady gminy.  Adresu osoby skarŜącej nie 
mamy jednak z pisma wynika, Ŝe posiada go Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie. Rada 
moŜe zobowiązać przewodniczącego o wystąpienie z zapytaniem do RIO o podanie imienia i 
nazwiska osoby skarŜącej. 
 
Radna Beata Buszowiecka wnioskowała o powierzenie skargi do rozpatrzenia Komisji 
Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie wniosek Radnej Beaty Buszowieckiej o powierzeniu 
skargi do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. 
 
Rada gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 5 glosami „za”, 5 głosami 
„przeciw” oraz 4 głosy „wstrzymującymi” nie zajęła stanowiska w sprawie złoŜonego wniosku.  
 
Radny Piotr Trojan  stwierdził, Ŝe pismo zostało skierowane do przewodniczącego, który moŜe 
wystąpić z zapytaniem do RIO o podanie imienia i nazwiska osoby skarŜącej. Jeśli nie ujawnią 
osoby skarŜącej podadzą z jakiego powodu. 
 
Sekretarz Gminy Krystyna BłaŜewicz zwróciła uwagę, Ŝe przewodniczący na sesji kieruje 
wyłącznie obradami rady i moŜe wykonywać zadania, które zleci mu rada. 
 
Radny Waldemar Balul powiedział, Ŝe jeŜeli komisja rewizyjna ma nad tym pracować musi mieć 
dokumentacje i musi się skontaktować z osobą skarŜącą celem zaproszenia jej do prac komisji.  
Komisja nie moŜe pracować na podstawie anonimów. 
 
Sekretarz Gminy Krystyna BłaŜewicz powiedziała, Ŝe aby wyjść z sytuacji rada powinna 
zobowiązać Przewodniczącego do wystąpienia z pismem do RIO o podanie imienia i nazwiska 
skarŜącego. 
 
Radny Piotr Trojan  poprosił o reasumpcje głosowania, gdyŜ nie zrozumiali treści złoŜonego 
wniosku przez Radną Beatę Buszowiecką. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczący w posiedzeniu 6 głosami „za”, 4 głosami 
„przeciw” i 4 głosami „wstrzymującymi” pozytywnie zaopiniowała wniosek o powierzenie skargi 
na działalność Wójta Gminy Lubomino do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. 
 
Radny Piotr Trojan  sugerował, aby Pan Przewodniczący w imieniu rady wystąpił do RIO z 
zapytaniem o imię i nazwisko skarŜącego. 
 
Przewodniczący Rady  przeczytał wniosek Radnego Stanisława Sienkiewicza o uprzątnięcie, 
uregulowanie i naprawę dróg gminnych, do którego Pan Ireneusz Gołębiewski –pracownik UG, 
zobowiązał się na poprzedniej sesji przygotować informację o jakich ciągach dróg jest mowa we 
wniosku. 
 
Wniosek oraz informacja do wniosku stanowią załącznik nr 5 i 6 do nin. protokołu. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG odnosząc się do stwierdzenia zawartego we wniosku, Ŝe 
drogi w nim wymienione nie były naprawiane od kilku dziesięcioleci przedstawił informacje o 
pracach wykonywanych na tych drogach. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do nin. wniosku. 
 
Radny Piotr Trojan zapytał czy drogi o których mowa we wniosku są w zadawalającym stanie.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, Ŝe większość dróg w Ŝadnym zakresie nie była robiona. 
Na części waŜniejszych dróg było coś robione jednak nie zawsze są one przejezdne. Równiarka na 
większości z tych dróg przeszła ale stan nie jest najlepszy. Jak nastąpią opady znów będzie 
problem. Dodał, Ŝe celowo napisał we wniosku tyle dróg aby zwrócić uwagę, Ŝe ich stan nie jest 
przyzwoity. Niektóre drogi do chwili obecnej nie są zrobione i były przez długi czas zaniedbywane. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, Ŝe na poprzedniej sesji radni otrzymali plan remontu 
dróg na terenie Gminy Lubomino do końca 2014r., który ustaliła Komisja Rolnictwa, Inicjatyw 
Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego po objeździe. Rozdysponowano w nim wszystkie 
środki finansowe jakie były przeznaczone na remont dróg gruntowych. Drogi najwaŜniejsze miały 
być wyremontowane i mam nadzieję, Ŝe będą w tym zakresie i środkach, które są przeznaczone. 
Dodał, Ŝe być moŜe są drogi rolnicze na których nigdy nie było sprzętu ale drogi te są przeznaczone 
na ciągnik, dojazdówki (4m). RóŜne są okresy, drogi gruntowe po roztopach są „piaskiem w 
misce”. 
 
Radny Piotr Trojan  powiedział, Ŝe był objazd komisji, był plan oraz wydatki przypisane do 
poszczególnych dróg jednak wniosek Radnego Stanisława Sienkiewicza był złoŜony jeszcze przed 
objazdem i jest przekładany na 3 sesję. Musimy zrozumieć radnego, który upomina się o inwestycje 
dla swoich mieszkańców. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  powiedział, Ŝe drogi ujęte we wniosku znalazły się w planie remontu 
dróg ustalonym przez Komisję Rolnictwa. 
 
Radna Beata Buszowiecka stwierdziła, Ŝe ostatnie profilowanie drogi Zagony – RóŜyn koło Pana 
Smoka zostało wykonane bardzo dobrze. Droga Gronowo – Matukiewicz – Boguszewicz jest w 
bardzo złym stanie i trzeba ją poprawić. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG poinformował, Ŝe na drodze tej wykonywano ścinkę 
poboczy i wywoŜenie urobku w najgorsze zabagnione miejsce. W okresie późniejszym jak zostaną 
do wykorzystanie środki i godziny z równiarki drogę trzeba będzie jeszcze raz poprawić. 
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Radny Marian Witkowski  poprosił o wystąpienie z wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
aby od nowo powstałego sklepu w Wilczkowie w dół zebrać pobocza, gdyŜ jest problem z mijaniem 
się większych samochodów. 
 
Radny Jan Sikora zabierając głos stwierdził, Ŝe drogi Bieniewo – RóŜyn, Bieniewo – Opin i 
Lubomino – Opin są obecnie w bardzo dobrym stanie dzięki nowemu operatorowi równiarki. 
Zapytał  Radnego Stanisława Sienkiewicza czego oczekuje jeśli chodzi o drogi. Wypowiadając się 
raz twierdzi, Ŝe na drogach nic nie jest robione, Ŝadne drogi nie są dobrze zrobione  a innym razem, 
Ŝe juŜ coś jest robione. 
 
Radna Beata Buszowiecka zapytała co z jej wnioskiem odnośnie zapytania do Pana Starosty na 
temat drogi Wolnica – RóŜyn – Zagony. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG poinformował, Ŝe zapadła decyzja iŜ na drodze Wolnica – 
RóŜyn odbędzie się spotkanie Wójta, przedstawiciela Zarządu Dróg Powiatowych w Lidzbarku 
Warmińskim oraz Komisji Transportu i Drogownictwa z rady powiatu podczas którego zostaną 
podjęte jakieś ustalenia. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał co z dalszą częścią tej drogi. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG odpowiedział, Ŝe Pan Starosta proponuje nam albo 
schetynówkę Lubomino - Wapnik – Pityny albo RóŜyn – Wolnica. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz odnośnie wypowiedzi Radnego Jana Sikory. Poprawa dróg w tym 
roku jest bo przynajmniej przejechały równiarki.  Podczas objazdu dróg miejscami nie moŜna było 
przejechać. Zapytał jaki problem dla radnego sprawia fakt, Ŝe Urząd Gminy się stara i cokolwiek 
robi. W pewnym zakresie niektóre drogi  nie zostały jednak ruszone np. droga koło p. Matłoch. 
 
Przewodniczący Radny przypomniał treść wniosku Radnego Stanisława Sienkiewicza, który rada 
musi przegłosować. 
 
Radny Piotr Trojan  poprosił o sprecyzowanie przez Radnego Stanisława Sienkiewicza wniosku, 
który jest zbyt szeroki. Nie ma takiej moŜliwości i nie jest realne, aby całość wniosku poprzeć. Plan 
Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego odnośnie remontu dróg 
na terenie Gminy Lubomino zostałby wówczas całkowicie zachwiany. Powinien Pan Radny 
wskazać jedną lub dwie drogi na które moglibyśmy głosować. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG powiedział, Ŝe jedyną z tych dróg wymienionych we 
wniosku, która jest nie przejezdna to droga od drogi Gronowo- Smolajny do drogi Gronowo- 
Praslity (dz. nr. 260). Wznowiono granice tej drogi i robiona jest pomału wycinka zakrzaczeń. 
Pozostałe wskazane drogi są przejezdne.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe wniosek będzie bezzasadny jeśli wszystkie 
wymienione w nim drogi zostaną naprawione. Był wniosek o naprawę dróg, obecnie są w trakcie 
remontów , chciałbym więc dostać dokument z informacją, Ŝe prace na drogach zostały 
zakończone.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie omawiany wniosek Radnego Stanisława 
Sienkiewicza. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 9 głosami „przeciw”, 4 
głosami „wstrzymującymi” oraz 1 głosem „za” odrzuciła wniosek Radnego Stanisława 
Sienkiewicza. 
 
Radny Waldemar Balul wnioskował o sporządzenie mapy z wszystkimi drogami gminnymi i 
powiatowymi na terenie Gminy Lubomino. Wniosek motywował tym , iŜ podczas sesji rada pracuje 
bardzo duŜo nad drogami a mapa pozwoliłaby dokładnie wskazać o jakich drogach jest mowa. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Radnego Waldemara Balula. 
 
Rada gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 6 głosami „za”, 1 głosie 
„wstrzymujący” oraz 6 głosami„przeciw”/ 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu/ nie zajęła 
stanowiska w sprawie złoŜonego wniosku  
 
Radny Piotr Trojan  stwierdził, Ŝe mapa jest dobrym rozwiązaniem bez kosztów. Zaproponował, 
aby kaŜdorazowo na sesji był laptop i rzutnik. Dzięki temu wiele rzeczy moŜna by było pokazać co 
ułatwiło by omawianie wielu spraw. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zabierając głos poinformował, Ŝe jego wniosek był rozpatrywany 
bardzo długo i nie otrzymał odpowiedzi w terminie zgodnie z KPA tj. w ciągu miesiąca. JeŜeli 
wniosek został przesunięty w terminie do rozpatrzenia równieŜ powinien taką informację otrzymać. 
 
Sekretarz Gminy Krystyna BłaŜewicz odpowiedziała iŜ w protokole był zapis, Ŝe Pan Wójt 
odniósł się do wniosku. JeŜeli podczas sesji ktoś odnosi się do wniosku to nie obowiązuje nas tryb 
kodeksu postępowania administracyjnego. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  dodał, Ŝe radni po złoŜeniu wniosku przez Radnego Stanisława 
Sienkiewicza stwierdzili, iŜ nie są w stanie go rozpatrzeć przekładając go tym samym na kolejną 
sesję. 
 
Radny Marian Witkowski zwrócił się z prośba o postawieni znaku na Piotrowo jak się zjeŜdŜa z 
drogi Wojewódzkich. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  poinformował, Ŝe za znaki na drodze wojewódzkiej odpowiada 
Zarząd Dróg Wojewódzkich. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał czy została rozwiązana sytuacja z nieczystościami płynnymi 
tj. ściekami. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe były dwie firmy, które Ŝądają od nas umów z 
konkretnymi mieszkańcami. Firmy wiedząc ile osób jest chętnych na wywóz odpadów będą dopiero 
starały się o koncesję w gminie.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz wnioskował o zorganizowanie spotkanie z mieszkańcami w tej 
sprawie, gdyŜ przepływ informacji moŜe być róŜny a potrzeba jest pilna. 
 
Radny Piotr Trojan  zwrócił się z pytaniem kto w gminie jest decydentem odnośnie czasu 
włączania oświetlenia ulicznego. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe reguluje to wyłącznik zmierzchowy. 
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Sołtys Sołectwa Bieniewo Beata Ossowska poprosiła o zabezpieczenie okna w świetlicy, które 
zostało wybite. Poinformowała, Ŝe po zabezpieczeniu płytą zrobiono ponownie dziurę. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poprosił Pana Komendanta Komisariatu Policji w Ornecie o 
interwencję w tej sprawie. 
 
Ad.5a.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 2014. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z pytaniem czy są pytania i uwagi do projektu uchwały. 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 11 głosami „za” /3 osoby nie 
brały udziału w głosowaniu/ podjęła uchwalę w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubomino na 
rok 2014. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do nin. protokółu. 

 

Ad.5b. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 
2022. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z pytaniem czy są pytania i uwagi do projektu uchwały. 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 11 głosami „za” , 1 głosie 
„wstrzymującym” /2 osoby nie brały udziału w głosowaniu/ podjęła uchwalę w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2022. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu. 

 

Ad.5c. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy 
publicznej de minimis dla przedsiębiorców na terenie Gminy Lubomino. 

Katarzyna Belka – Gębicka – pracownik UG zapoznała zebranych z projektem uchwały oraz 
uzasadnieniem. 

Radny Piotr Trojan  zapytał co było powodem zapisu w §2 pkt.3 ppkt.3 uchwały „ Zwolnienie o 
którym mowa w ust.1 nie przysługuje: przedsiębiorcy, który podejmuje działalność gospodarczą w 
budynku lub jego części, oraz budowli w których w okresie ostatnich 12 miesięcy przed podjęciem 
działalności przez przedsiębiorcę była prowadzona działalność gospodarcza tego samego rodzaju 
przez inny podmiot”. 

 

Katarzyna Belka – Gębicka – pracownik UG odpowiedziała, Ŝe taki zapis ma chronić przed 
przekazywaniem nieruchomości członkom rodziny celem otrzymania ulgi. 

 

Radny Piotr Trojan powiedział, Ŝe jest nie zadowolony z trybu procedowania nad uchwałą, gdyŜ 
naleŜy ona do jednej z najwaŜniejszych zaraz po uchwałach budŜetowych jeśli chodzi o 
perspektywę rozwoju gminy. Zapytał jakie komisje rozpatrywały projekt uchwały i jakie poprawki 
zostały wniesione. Dodał, Ŝe uchwała ta według niego to przerost biurokracji. Stawia takie ramy, 
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aby jak najmniej ludzi z niej skorzystało. Powinniśmy robić wszystko, aby tych przedsiębiorców 
było jak najwięcej. Wniósł uwagi i zastrzeŜenia do: 

§8 pkt 3 uchwały „ Przedsiębiorca korzystający ze zwolnienia, o którym mowa w §2 i3, 
zobowiązany jest do: przedłoŜenia informacji o utrzymaniu stanu zatrudnienia wraz z potwierdzoną 
deklaracją rozliczeniową z ZUS w terminie 20 dni od dnia zakończenia kaŜdego kwartału” jest 
typowo biurokratycznym zapisem. Powinien być zapis, który mówi o tym, Ŝe „przedsiębiorca 
korzystający jest zobowiązany do informacji w momencie stanu zatrudnienia”.  

§ 5 „ Zwolnienie nie przysługuje przedsiębiorcy , który posiada zadłuŜenie wobec Gminy Lubomino 
z jakiegokolwiek tytułu”. 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur  odpowiedział, Ŝe jeśli chodzi o § 5 istnieje moŜliwość umorzenia z 
powodu waŜnego interesu publicznego. Uchwała miała pobudzać i zachęcać do inwestowania w 
Gminie Lubomino. Dodał, Ŝe uchwalę opiniowała Komisja Rolnictwa Inicjatyw Gospodarczych i 
Samorządu Terytorialnego oraz Komisja BudŜetu i Finansów. Nie wniesiono Ŝadnych poprawek do 
projektu uchwały. 

 

Radny Piotr Trojan  stwierdził, Ŝe: „w uchwale nie ma intencji, która dawałaby szanse osobie 
przejmującej działalność po rodzinie”. 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur zaproponował, aby przyjąć uchwałę poniewaŜ obliguje nas termin a 
Pan Rady Piotr Trojan przygotuje nowy projekt zmian uchwały z nowymi rozwiązaniami nad 
którymi się pochylimy. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz wnioskował, aby kaŜdorazowo przy zakładaniu działalności dana 
osoba była informowana o przysługujących jej ulgach.  

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe kaŜdego kto chciał załoŜyć działalność 
gospodarczą informował o przysługującej uldze. Nie musimy jednak wiedzieć o wszystkich, którzy 
rozpoczynają działalność gospodarczą. 

 

Radny Waldemar Balul stwierdził, Ŝe zapis który ogranicza przepisywanie działalności dla 
rodziny dyskryminuje te przedsiębiorstwa. Powinniśmy się nad tym zapisem pochylić. 

 

Radny Piotr Trojan wniósł uwagi do §7 pkt.4 i 6 projektu uchwały oraz §9 pkt.3 ppkt 2. 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe uchwałę konsultowano z Urzędem Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów, który nie miał uwag. 

 

Radny Piotr Trojan złoŜył wniosek formalny o przekazanie uchwały wraz z sugestiami do 
ponownego rozpatrzenia i przygotowania komisjom , które opiniowały projekt. 

 
Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 5 głosami „za” , 7 głosami 
„przeciw” oraz 2 głosami „wstrzymującymi” odrzuciła wniosek Radnego Piotra Trojana. 
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Następnie Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 7 głosami „za” , 2 głosami 
„przeciw” oraz 4 głosami „wstrzymującymi” / 1 osoba nie głosowała/ podjęła uchwałę w sprawie 
zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy publicznej de minimis dla 
przedsiębiorców na terenie Gminy Lubomino. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do nin. protokółu. 

 
Ad.5d. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg 
gminnych. 
 
Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG zapoznał zebranych z projektem uchwały. 

Radny Piotr Trojan  zapytał jakiej kategorii były drogi dotychczas?  

Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG odpowiedział, Ŝe wcześniej były to drogi wewnętrzne. 

Radny Piotr Trojan zapytał czy w związku z przekwalifikowaniem dróg gmina poniesie koszty. 

Ireneusz Gołębiewski – pracownik UG poinformował, Ŝe całościowy koszt to 350,00 zł za 
dokumentację geodezyjną. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie podjęła uchwałę 
w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do nin. protokółu. 

 
Posiedzenie opuściła Radna ElŜbieta Stachura – MoŜejko. 
 
Ad.6. Spotkanie z Panem Wiesławem śabińskim Kierownikiem Zakładu Bud Ŝetowego 
Związku Gmin „EKOWOD” w Bartoszycach. 
 
Radny Piotr Trojan  zaproponował przedstawić ogólną sytuację strukturalną i organizacyjną na 
terenie Gminy Lubomino. 

Wiesław śabiński poinformował, Ŝe : „Zakład BudŜetowy sieci wodociągowych ma 923 km ( w 
tym: 164km na terenie Gminy Lubomino). Administrujemy 12 oczyszczalni ścieków (w tym: 3 na 
terenie Gminy Lubomino tj. Biała Wola, Ełdyty Wielkie i Lubomino), 35 stacji uzdatniania wody 
(w tym: 5 na terenie Gminy Lubomino tj. Lubomino, Wapnik, Bieniewo, Rogiedle i Wilczkowo). 
Mamy 112 km kanalizacji ( w tym: 44 km na terenie Gminy Lubomino). Gospodarujemy na 
wodąciagu 1035 km. Na terenie Gminy Lubomino produkujemy prawie 122 tyś m3 wody, 
natomiast przykanalików jest 208. Działamy na zasadzie non profit. Nie generujemy Ŝadnych 
zysków. Bilans na koniec roku musi wyjść na zero zł”. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał czy nowo wybudowany wodociąg i sieć kanalizacyjna jest 
juŜ przyjęta przez Ekowod. 

 

Wiesław śabiński odpowiedział, Ŝe jest przyjęta lecz jeszcze nie wykorzystywana. 
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Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem, kto będzie naprawiał niedociągnięcia, które 
są po wykonaniu tej inwestycji. 

 

Wiesław śabiński poinformował, Ŝe jest trzy letni okres gwarancji wykonawcy sieci. „Spotykamy 
się co roku z udziałem gminy i wszystkie zgłoszone usterki oraz niedociągnięcia są sprawdzane. 
Sporządzany jest protokół usterek i wykonawca jest zobowiązany do ich usunięcia. Jest jeszcze 
fundusz gwarancyjny”. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe do zadań Związku naleŜy przeprowadzanie 
wspólnych inwestycji komunalnych dotyczących urządzeń zaopatrzenia w wodę i kanalizacyjnych. 
Zapytał czy takie wspólne inwestycje były przeprowadzane. 

 

Wiesław śabiński odpowiedział, Ŝe wspólnych inwestycji nie było poza tym, Ŝe mamy wspólną 
administrację, wspólny sprzęt zakupiony przez Związek Gmin Ekowod. Nie mamy osobowości 
prawnej w związku z czym nie moŜemy zaciągać Ŝadnych poŜyczek.  

 

Radny Stanisław Sienkiewicz w związku z przejętą przez EKOWOD siecią kanalizacyjną zapytał 
jak kształtuje się sprawa pod względem prawnym. Sieć nie zawsze jest przy działce a dane osoby 
będą musiały się pod nią podłączyć. Zgodnie z ustawą o zaopatrzeniu w wodę za budowę sieci nie 
na terenie działki oraz dzierŜawę EKOWOD powinien zwracać środki. 

 

Wiesław śabiński stwierdził, Ŝe nie ma jeszcze takiej ustawy o podatkach liniowych. 
”Odpowiadam za studnię na sieci głównej natomiast wszystkie przykanaliki naleŜą do inwestora. 
Wykonuję zadania własne gmin. Jest to kwestia przerzucenia podatków w cięŜar jednostkowy m3 
ścieków i wody. Decyzja naleŜy do gminy, jeśli rada podejmie uchwałę o płaceniu podatków to 
będziemy płacić a z drugiej strony dostaniecie to w formie zwiększonych opłat za wodę i ścieki”.  

 

Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, Ŝe błąd leŜy po stronie inwestora, który powinien 
przewidzieć, iŜ kaŜda posesja powinna być podłączana a łącze kanalizacyjne leŜeć przy działkach w 
ramach dofinansowania unijnego wówczas nie byłoby problemu. 

 

Wiesław śabiński dodał, Ŝe przed przystąpieniem do opracowania dokumentacji projektowo – 
technicznej kaŜdy właściciel gruntu przez który przejdzie sieć musi wyrazić zgodę. Budowa 
przyłączy nie jest środkiem kwalifikacyjnym jeśli chodzi o fundusze unijne. Unia partycypuje w 
kosztach wykonania sieci głównych infrastruktury. Pozostały środki są niekwalifikowane w 
związku z tym gmina musiałaby budować ze środków własnych. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał jak często powinny być, malowane, czyszczone, znakowane 
i konserwowane hydranty i jak to się odbywa. Na dzień dzisiejszy ich stan nie jest zadawalający. 

 

Wiesław śabiński poinformował, Ŝe wszystkie hydranty są malowane. Czyszczone dwa razy w 
roku wiosną i jesienią na hydrantach końcowych. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz dodał, Ŝe na hydrantach nie ma nakrętek. 
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Wiesław śabiński powiedział, Ŝe rocznie kupuje od 400 do 500 sztuk zabezpieczeń na hydranty, 
które giną. Dodał, Ŝe wszystkie oczyszczalnie ścieków jak i stacje uzdatniania wody spełniają 
wymogi unijne odnośnie jakości wody i ścieków. 

 

Radny Piotr Trojan zapytał o stan zadłuŜenia odbiorców wody i dostawców ścieków na terenie 
Gminy Lubomino oraz jak wyglądy sytuacja z koparką zakupioną przez EKOWOD. 

 

Wiesław śabiński poinformował, Ŝe specyfikacja była na koparko- spycharkę. Mieliśmy pięć ofert 
i komisja wybrała koparkę z której jesteśmy zadowoleni, jest to w pełni sprawy sprzęt. Następnie 
przedstawił stan zadłuŜenia Gminy Lubomino. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem jakie są moŜliwość prawne odłączenia 
gospodarstw, które nie płacą. 

 

Wiesław śabiński poinformował, Ŝe takie gospodarstwa odłączamy ze wskazaniem miejsca 
poboru wody. Gorzej jest z mieszkańcami bloków gdzie jest jeden ciąg wodociągowy i jest problem 
z odłączeniem pojedynczych gospodarstw domowych. 

 

Radny Piotr Trojan  zapytał co z abolicją. MoŜe połowicznie umorzyć zobowiązanie pod 
warunkiem, Ŝe w ciągu miesiąca lub trzech zostaną uregulowane naleŜności. 

 

Wiesław śabiński poinformował, Ŝe w tym roku zawarto 32 porozumienia z dłuŜnikami. 
UmoŜliwiają one rozłoŜenie zadłuŜeń na raty. Staramy się iść płatnikom na rękę. Ściągalność mamy 
na poziomie 94%. 

 

Ad.7. Informacja o stanie bezpieczeństwa Gminy Lubomino w 2013 roku – spotkanie z Panem 
Tomaszem Kamińskiem – Komendantem Powiatowym Policji w Lidzbarku Warmi ńskim oraz 
Panem Markiem Pasławskim Komendantem Powiatowym Państwowej StraŜy PoŜarnej w 
Lidzbarku Warmi ńskim. 
 

Tomasz Kamiński na wstępie podziękował za wspieranie finansowe przez Komisariatu Policji w 
Ornecie.  Następnie przedstawił główne statystki za 2013r dot. całego Powiatu Lidzbarskiego .  

 

Wszystkich przestępstw w 2013 roku było mniej w porównaniu do roku 2012. Bójek i pobić – 16, 
kradzieŜy z włamaniem – 140, uszkodzenia mienia – 7, kradzieŜe samochodu – 0, rozboje – 3. 
Wykrywalność: - bójki i pobicia – 80%, rozboje – 80%, kradzieŜe z w łamaniem – około 40%, 
uszkodzenia mienia – 40%.Czyny karalne z udziałem nieletnich: w 2011 i 2012 utrzymywały się na 
poziomie 80 czynów a w 2013 – 40. Czyny karalne nieletnich dotyczą głównie przestępstw 
narkotykowych, uszkodzeń mienia, uszczerbku na zdrowiu i kradzieŜy z włamaniem. Skala 
przestępstw narkotykowych na terenie powiatu od wielu lat utrzymuje się na poziomie 40  - 50 
przestępstw dot. głównie handlu lub uprawy konopi indyjskich. Przemocy w rodzinie i alkoholizm: 
w ubiegłym roku odnotowano w sumie 550 interwencji domowych  z tego z 132 dotyczyło 
przemocy w rodzinie.  
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W całym powiecie spada liczba osób zatrzymanych w stanie nietrzeźwości. W 2012 osadzonych do 
wytrzeźwienia było 284 osób a w 2013 – 156. Osób nietrzeźwych odwiezionych do domu w 2013 
roku było 129. W ostatnim czasie udało się zahamować liczbę wypadków ze skutkiem śmiertelnym. 
W 2013 roku były – 3 wypadki ze skutkiem śmiertelnym. W bieŜącym roku odnotowano juŜ 2 
wypadki ze skutkiem śmiertelnym w którym zginało 4 osoby. Główne przyczyny wypadków i 
kolizji to prędkość, wymuszenie pierwszeństwa, wyprzedzanie czy teŜ omijanie. Na terenie całego 
powiatu wykonywane jest około 5.300,00 tysięcy słuŜb. Osiągnięciami policji jest wysoki poziom 
współpracy z samorządami lokalnymi a głównie mieszkańcami co świadczy o zaufaniu, utrzymanie 
bezpieczeństwa mieszkańców oraz zmniejszenie liczby wypadków. Poprosił o telefon jeśli pojawi 
się w okolicach biały Sprinter. Osoba poruszająca się tym pojazdem handluje paliwem do którego 
leje po kilka tysięcy litrów wody zabarwianej w odpowiedni sposób oszukując ludzi na kilka 
tysięcy złotych. 

 

Radny Piotr Trojan poinformował, Ŝe w Lubominie pojawia się problem z narkotykami i 
naleŜałoby zwrócić na to uwagę tym bardziej, Ŝe zaczął się okres wakacyjny. Dodał, Ŝe jest coraz 
więcej ludzi poruszających się kładami oraz krosami w miejscach niedozwolonych tj. ulicy, jezdni 
czy teŜ przejściach dla pieszych. Ponadto poinformował, Ŝe na przejeździe kolejowym w 
Lubominie około 25-30% kierowców nie dostosowuje się do znaku stop. 

 

Tomasz Kamiński poprosił, aby dzwonić i informować policję jeśli zaistnieje jakakolwiek 
podejrzana sytuacja. Podobnie z kładami, poprosił o informację kto i jakim kładem się porusza, 
wówczas policja podejmie działania, aby taką osobę zatrzymać. Nawoływał do zastosowania 
nowych zasad tj. nagrywania czy robienia zdjęć.  

 

Marian Witkowski poinformował, Ŝe na drodze Dobre – Miasto – Miłakowo jest postawiony znak 
10-t do którego nie stosują się samochody. Policjanci z ruchu drogowego jedne samochody 
zatrzymują a inne nie. Zapytał czy ten znak obowiązuje. 

 

Tomasz Kamiński powiedział, Ŝe sprawdzi to. MoŜe być sytuacja, Ŝe osoby cięŜarowe przewoŜące 
drzewo mają zezwolenia na przejazd. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał jak kształtuje się problem rozjeŜdŜania dróg gminnych 
między innymi przez rolników. Na drogach nie ma postawionych Ŝadnych znaków drogowych. 

 

Tomasz Kamiński odpowiedział, Ŝe jak nie ma Ŝadnych znaków ograniczeniowych to policja nie 
moŜe nic zrobić. 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur  dodał, Ŝe według niego jeŜeli ktoś zanieczyści drogę nawet szutrową 
to powinien po sobie posprzątać. JeŜeli droga jest publiczna to nie moŜna jej zanieczyszczać. 

 

Piotr Wojciechowski Komendant Komisariatu Policji w Ornecie stwierdził, Ŝe uszkodzić drogę 
moŜna tylko i wyłącznie świadomie. Przez samo poruszanie się  ciągnikiem czy teŜ maszyną 
rolniczą inną niŜ taka, która powoduje trwałe uszkodzenie drogi się nie uszkodzi. Natomiast jeśli 
mówimy o uszkodzeniu nawierzchni to po pierwsze musi być ono trwałe a po drugie wykonane 
narzędziem, które powoduje jej uszkodzenie w sposób umyślny. KaŜdy uŜytkownik drogi ma 
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obowiązek doprowadzić stan drogi do stanu poprzedniego na co są konkretne przepisy. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał jakie są moŜliwości , aby Pan Komendant zainterweniował 
w kwestii obkaszania dróg. 

 

Tomasz Kamiński poinformował, Ŝe moŜe jedynie wnioskować do administratorów dróg, jeśli ich 
stan zagraŜa bezpieczeństwu. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz poprosił o interwencję w sprawie drogi powiatowej Nr 1413N 
Zagony - Wolnica, która jest bardzo zakrzaczona co ogranicza widoczność. Poprosił Pana Wójta, 
aby na drogach gminnych równieŜ poprawić sytuacje jeśli chodzi o zakrzaczenia. 

 

Piotr Wojciechowski Komendant Komisariatu Policji w Ornecie poinformował, Ŝe kaŜdy z 
mieszkańców jak i radnych moŜe osobiście napisać do zarządcy drogi o wycinkę zakrzaczeń. 

 

Przewodniczący Rady podziękował, Panu Tomaszowi Kamińskiemu – Komendantowi 
Powiatowemu Policji w Lidzbarku Warmińskim za przybycie i rozmowę. 

 

Marek Pasławski Komendant Powiatowy Państwowej StraŜy PoŜarnej w Lidzbarku 
Warmi ńskim zabierając głos poinformował o zdarzeniach i ogólnej sytuacji poŜarowej w 2013 
roku. W 2013 roku odnotowano ogólnie 872 zdarzenia na terenie Powiatu Lidzbarskiego w tym: 
271 poŜarów i 534 miejscowych zagroŜeń. Zwiększa się zakres działań straŜaków począwszy od 
uwalniania osób w wypadkach drogowych czy katastrofach budowlanych, zdejmowanie kotów z 
drzew. Fałszywych alarmów w 2013 roku było 67 wzrost o 17 w stosunku do roku 2012. Powodem 
jest, Ŝe coraz więcej zakładów i obiektów uŜyteczności publicznej jest zobowiązanych do instalacji 
tzw. automatycznej instalacji sygnalizacji poŜarowej. Czujki nie zawsze są dobrze dobrane i 
włączają się z nie znanych przyczyn.  
 
Radny Piotr Trojan  zapytał, czy czynnik ludzki powodujący fałszywe alarmy jest w jakiś sposób 
wykrywalny i karalny. 
 
Marek Pasławski odpowiedział, Ŝe alarmów fałszywych umyślnych jest coraz mniej z uwagi na to, 
Ŝe straŜ poŜarna posiada rejestrator rozmów. Jeśli są to nagminne fałszywe alarmy sprawa 
kierowana jest do policji, która wszczyna postępowanie.  
Na terenie Gminy Lubomino w roku 2013 było 11 poŜarów małych, średnich 2, duŜych nie 
odnotowano. W tym 5 poŜarów traw i 2 lub 3 poŜary sadzy w przewodach kominowych. 
 
ZauwaŜana jest tendencja spadkowa ilość poŜarów ze względu na wzrost świadomości ludzi. W 
Gminie Kiwity odnotowano 12 poŜarów, Miasto i Gmina Orneta 99 poŜarów, Gmina Lidzbark 
Warmiński 39 poŜarów, miasto Lidzbark Warmiński 108 poŜarów. Liczba miejscowych zagroŜeń na 
terenie Gminy Lubomino w 2013 roku wyniosła 36. Łącznie na terenie Gminy Lubomino razem z 3 
alarmami fałszywymi odnotowano 52 zdarzenia. 15 miejscowych zagroŜeń związanych było z 
usuwaniem gniazd os i szerszeni. W sezonie letnim straŜacy wyjeŜdŜają nawet kilka razy dziennie 
do usuwania tego typu miejscowych zagroŜeń. Ilość poŜarów wzrasta w okresie rozpoczynającego 
się sezonu grzewczego z powodu zapalenia się sadzy w przewodach kominowych, czy 
wysypywanie gorącego popiołu do pojemników nie przystosowanych do tego. W sezonie 
wiosennym równieŜ wzrasta ilość poŜarów poprzez wypalanie traw. Jeśli chodzi o osoby 
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poszkodowane i ranne to rok 2013 był rokiem bardziej bezpiecznym. Ogółem na terenie Powiatu 
Lidzbarskiego w 2013 r. w poŜarach zginęła 1 osoba a rannych zostało 7 osób. W wyniku 
miejscowych zagroŜeń w 2013 roku zginęło 9 osób a rannych 66 osób. Nad bezpieczeństwem 
mieszkańców powiatu czuwa 1 jednostka Ratowniczo - Gaśnicza Państwowej StraŜy PoŜarnej w 
Lidzbarku Warmińskim w ilości 38 zawodowych straŜaków oraz 11 jednostek Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych rozmieszczonych na terenie poszczególnych samorządów.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał czy zdarzyła się kiedyś sytuacja, Ŝe straŜacy nie mogli 
podłączyć się do sieci wodociągowej, hydrantów. 
 
 
Marek Pasławski odpowiedział, Ŝe nigdy nie otrzymał informacji o takim problemie. Była jedynie 
potrzeba zwiększenia ciśnienia i szybko reagowano po wykonaniu telefonu w tej sprawie.  Dodał, 
Ŝe co roku zwracaj się z wnioskiem o coroczny przegląd stanu hydrantów. 

 

Radny Waldemar Balul zapytał czy stowarzyszanie Joannitów z Ornety jest podległe StraŜy 
PoŜarnej w Lidzbarku Warmińskim. 

 

Marek Pasławski odpowiedział, Ŝe Joannici nie są Ŝadną strukturą Ochotniczej StraŜy PoŜarnej. 
Jedynie na zasadzie porozumienia garaŜują 2 samochody w StraŜy PoŜarnej w Lidzbarku 
Warmińskim. 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur  podziękował za to, Ŝe Państwowa StraŜ PoŜarna pomaga naszym 
straŜakom na wielu płaszczyznach tj. sprzętowych, szkoleniowych i kadrowych. Dodał, Ŝe zmiany 
zarządu OSP w Lubominie spowodowały, Ŝe większość młodych ludzi garnie się do pracy. 

 

Przewodniczący Rady podziękował, Panu Markowi Pasławskiemu Komendantowi Powiatowemu 
Państwowej StraŜy PoŜarnej w Lidzbarku Warmińskim za przybycie i rozmowę. 

 
Ad.10. Spotkanie ze Starostą Powiatu Lidzbarskiego Panem Janem Harhaj oraz Posłem na 
Sejm RP Panem Piotrem Cieślińskim – sprawy bieŜące Powiatu Lidzbarskiego. 
 

Przewodniczący Rady przeczytał otrzymane pismo od Starosty Powiatu Lidzbarskiego z 
podziękowaniem za zaproszenie na sesję. W związku z wcześniej zaplanowanym podpisaniem Aktu 
Notarialnego nie mógł uczestniczyć w dzisiejszych obradach. Dodał, Ŝe od Pana Posła Piotra 
Cieślińskiego, który równieŜ nie przybył na sesję nie otrzymał Ŝadnej informacji. 

 

Radny Piotr Trojan  apelował, aby tego typu sesje na którą są zapraszani goście odbywały się w 
godzinach popołudniowych aby mogli w niej uczestniczyć mieszkańcy. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe większość radnych jest gospodarzami co utrudniałoby im 
udział w popołudniowych sesjach. 
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Ad.11. Zamkniecie obrad. 
 
Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia XXX 
zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
 
 
 
Protokolant:       Przewodniczący Rady Gminy 
    
Ilona Basałygo                  Paweł Miąsko 


